

Kedudukan Perusahaan Kecil Percetakan Singapura

Dahulu, perusahaan-perusahaan percetakan adalah suatu percetakan yang banyak membawa hasil yang baik kepada tuan-tuan punya. Melihat itu maka banyakkah tempat-tempat cetak yang baharu timbul. Dalam pada itu banyak pula jentera-jentera moden yang tiba.

Dengan keadaan itu maka perlawanan harga pun berlaku yang lambat sangat perlawanan itu semakin kencang. Daripada mulanya tuan-tuan punya dari pekerja-pekerja cetak pun semakin kencang berlawan di dalam harga percetakan.

Dengan demikian maka makin sehari makin sulit kedudukan pencetak-pencetak menacari kerja-kerja cetak sehingga didapati mereka mencari kerja asalkan ada sahaja supaya pekerjaannya berjalan dengan tidak mengira untung rugi lagi.

Di dalam pada itu, menerusi persatuan-persatuan pekerja-pekerja cetak tuntutan gaji semakin keras yaitu dasar usaha pekerja untuk mendapatkan gaji lebih. Mereka tidak memandang lagi pada segi ekonomi perusahaan itu. Mereka hanya melihat jika jentera-jentera terus berjalan bermakna bahawa ertinya memberi keuntungan di atas majikannya. Mereka tidak mengetahui kesulitan-kesulitan yang dihadapi oleh majikan itu untuk menjalankan kerja-kerjanya sehingga mereka sentiasa menghadapi kerugian.

Kedudukan mereka terang: harga upahan semakin hari semakin turun; sedang gaji semakin lama semakin naik.

Dengan keadaan ini maka banyakkah sudah perusahaan-perusahaan percetakan yang terpaksa berhenti berniaga – ertinya menutup perusahaannya kerana kalau dijalankan juga

bukannya membawa keuntungan tetapi menghadapi kerugian terutamanya pula pekerja-pekerja yang bekerja dengan mereka tidak pula mau bersungguh-sungguh bekerja seperti biasa.

Keadaan ini adalah patut menjadi perhatian kepada kerajaan Singapura untuk mencari jalan menyelamatkan perusahaan-perusahaan kecil itu. Kerajaan Singapura janganlah hendaknya memandang dan memikirkan semata-mata di atas perusahaan besar yang bermodal besar dan modal dari luar tetapi perusahaan kecil jua berharapan perhatian.

Adanya Mahkamah Pendamai untuk mendamaikan pertentangan di antara tuan punya dan pekerja tidak boleh dipandang dapat menghapuskan kesulitan-kesulitan yang dihadapi apa pula kalau tuan-tuan punya perusahaan kecil itu masih ada yang berperasaan bahawa pergi kepada Mahkamah Pendamai itu tidak akan membantu dan meringankan tanggungan mereka, adanya.

Sudah terbit!

Pengajian

KESAH PELAYARAN

ABDULLAH MUNSHI

di-susun sa-mula oleh:

EDRUS

Harga \$2.50 sa-naskhah

tambah belanja pos (register) 40 sen

Di-chitak dan di-terbitkan oleh

QALAM,

356/358, GEYLANG ROAD,

SINGAPORE 14.